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Geachte Statenleden, 

Met de GS-brief van 26 mei 2020 bent u geïnformeerd over de berging van PFAS-houdende

baggerspecie in rijksbaggerdepot de Slufter (hierna de Slufter). 

Gedeputeerde Staten van Zuid-Holland (GS) zijn het Wabo bevoegd gezag voor de Slufter. Naast

de Slufter zijn er nog twee andere rijksbaggerdepots in Nederland waarvoor de provincies

Flevoland en Noord-Brabant het Wabo bevoegd gezag zijn. De Slufter, en de twee andere

baggerdepots, zijn bedoeld als eindberging voor baggerspecie die te zwaar verontreinigd is voor

nuttige toepassing. Conform de geldende vergunning wordt deze baggerspecie, die tevens PFAS

mag bevatten, in de Slufter gestort. 

Ons college heeft eerder terughoudend gereageerd op de in een Kamerbrief van 15 april 2020

genoemde optie van het bergen van alleen met PFAS verontreinigde baggerspecie in de

rijksbaggerdepots. De hoofdredenen hiervoor waren de destijds geldende juridische bezwaren en

de wens om schaarse bergingscapaciteit vooral te willen reserveren voor zwaarder verontreinigde

baggerspecie. 

Samen met Rijkswaterstaat, het ministerie van Infrastructuur en Milieu, de betrokken provincies

Flevoland, Noord-Brabant en Zuid-Holland en de omgevingsdiensten is de afgelopen maanden is

gewerkt aan een oplossing voor deze categorie baggerspecie. In vervolg op een bestuurlijk

overleg met de betrokken partijen is op 9 februari 2021 een brief van de staatssecretaris

ontvangen waarin zij, mede namens de minister van Infrastructuur en Waterstaat, aan ons

college vraagt medewerking te verlenen om ook de stort te faciliteren van relatief schone, met

PFAS verontreinigde baggerspecie.

In haar brief bevestigt de staatssecretaris dat deze baggerspecie op grond van het

geactualiseerde, op 3 juli 2020 naar de Kamer gestuurde, ‘Tijdelijk handelingskader voor

hergebruik van PFAS-houdende grond en baggerspecie’ (THK)1 doorgaans niet nuttig toegepast

kan worden. Daarmee komt volgens de staatssecretaris ook alleen met PFAS verontreinigde
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baggerspecie in aanmerking voor stort in de rijksbaggerdepots, en past dit binnen de

afvalhiërarchie. 

De staatssecretaris geeft hiermee de noodzakelijke juridische onderbouwing op grond waarvan

wij de berging van deze kwaliteit baggerspecie binnen de bestaande vergunning van de Slufter

kunnen faciliteren. Verder geeft zij een inschatting van de, naar verwachting beperkte,

hoeveelheden en benoemt zij de positie en mogelijkheden die het Havenbedrijf Rotterdam (als

vergunninghouder en medebeheerder van de Slufter) heeft om voor de Rotterdamse haven

voldoende bergingscapaciteit te reserveren. Tot slot benoemt zij dat deze kwaliteit baggerspecie

schoner is dan die nu al wordt gestort in de Slufter en haar verzoek daarmee milieu-hygiënisch

verantwoord is. 

Hiermee zijn onze eerdere bezwaren weggenomen. GS hebben op 9 maart 2021 daarom

besloten de door de staatssecretaris gevraagde medewerking te verlenen. Hiertoe zal de DCMR

Milieudienst Rijnmond namens GS een nog door de Slufter in te dienen aangepast

acceptatieprotocol beoordelen en hierop een appellabel besluit nemen. Na het in werking treden

van een positief besluit, kan de Slufter binnen de reeds vergunde jaarcapaciteit ook baggerspecie

accepteren die enkel vanwege de aanwezigheid van PFAS nu niet of nauwelijks toepasbaar is. 

Gezien de vergunning van de Slufter dateert uit 2006 en inmiddels niet meer aansluit bij de

huidige bodem wet- en regelgeving is het ons uitgangspunt om gedurende 2021 te komen tot een

nieuwe revisievergunning voor de Slufter. Hiermee kunnen alle milieueffecten van de gehele

inrichting integraal worden beoordeeld en gekoppeld worden aan een duidelijk en overzichtelijk

stelsel van voorschriften. 

Ook de gedeputeerden van de provincies Noord-Brabant en Flevoland hebben eerder

aangegeven dat zij welwillend kijken naar een van de staatssecretaris te ontvangen verzoek.

Daarmee is het onze verwachting dat alle drie de rijksbaggerdepots binnenkort deze kwaliteit

baggerspecie mogen accepteren. Wij gaan ervan uit dat hiermee landelijke stagnatie bij de afzet

van baggerspecie kan worden voorkomen zodat de uitvoering van de door de staatssecretaris

genoemde projecten van maatschappelijk belang weer op gang kan komen.  

Wij vertrouwen erop u hiermee voldoende te hebben geïnformeerd. 

Hoogachtend,

Gedeputeerde Staten van Zuid-Holland,

secretaris, voorzitter,

 

 
 

drs. H.M.M. Koek drs. J. Smit


